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هدف پاویون ترکیه در هفدهمین دوسالانه 
معماری ونیز کمک به درک نقش معماری در 
جهان است. به گزارش هنر آنلاین، »معماری 
به مثابه معیار« پروژه معماری کشور ترکیه با 
کیوریتوری نیران توران در منطقه آرسناله به 
نمایش درآمده است. غرفه ترکیه در دوسالانه 
معمــاری ونیز هر یک از اتاق هــای خود را به 
یک مــدل معماری تبدل کرده اســت. هدف 

این نمایشــگاه کمک به درک نقش معماری 
در جهــان اســت. در واقع بیشــتر یک عامل 
اســت تا یک پاســخ دهنده صرف. توران در 
پاسخ به  ســوال موضوع دوسالانه »ما چگونه 
با هم زندگــی خواهیم کــرد؟ موضوع کتاب 
خــودش با عنوان»مقدمه نظری« که توســط 
انتشارات Actar در سال ۲۰۲۰ منتشر شده، 
را مطرح کرده اســت.  او نمایشگاه معماری در 

بی ینــال ونیز را به عنوان معیاری قرار می دهد 
که مي توانــد به ارزیابی مکان مــا در زمین و 
نقش ما در رابطه با کســانی که با آنها زندگی 
می کنیم، کمک کند: »به عنــوان معماران با 
بازیگران ســایر رشته ها و حوزه های کاری و به 
عنوان یک گونــه در کنار دیگران بیش از یک 
انسان«. این نمایشگاه شامل چیدمان زردرنگ، 
نشــریه آنلاین و قصه گویی اســت. »معماری 
به عنوان معیار« بر سیاســت و نکات دقیق و 
ظریف و مکان هــای معماری تمرکز می کند و 
آنها را با همتایــان جهانی خود از طریق پهنه 
جغرافیایی استخراج منابع، زنجیره های تامین 
مواد، نگهداری در ترکیه و خارج از آن مقایسه 
می کند. این نمایشــگاه توســط اســتودیوی

NEMESTUDIO  با چهار اتاق با عناوین 
اتاق معدن ســنگ، لجســتیک، قالب گیری، 
تعمیرات و نگهداری طراحی شده است .هر اتاق 

تصاویــر متحرک را با جزئیات پیش پا افتاده و 
یک میزانســن خاص از یک داستان خیالی در 
ترکیه را به نمایش می گذارد.  بازدیدکنندگان 
مي تواننــد طــوری داخل اتاق ها قــدم بزنند 
که انگار در فضــای داخلی یک مدل معماری 

هستند.
توران توضیح داده است: »هنگامی که ما کار 
خود را بر روی این پروژه در ســال ۲۰۱۹ آغاز 
کردیم ، از روند پیــش رو به دلیل همه گیری 
کرونا آگاه نبودیم. تمدید پروژه در چنین مدت 
طولانی به ما فرصتی داد تــا در مورد فرضیه 
پروژه و ارتباط آن  بیشــتر تامل کنیم. کرونا 
نحوه ارتبــاط ما با محیط خــود و با یکدیگر 
تغییر داده و مشکلاتی را که قبلا وجود داشته 
آشــکارتر کرد.« کیوریتور پاویون ترکیه گفته 
است: »ما خوشحالیم که امروز می توانیم پروژه 
خود را با بازدیدکنندگان و مخاطبان بیشــتر 

به اشــتراک بگذاریم. هدف ما این اســت که 
در رابطه معمــاری با جهان تجدید نظر کنیم. 
امیدواریم که پروژه ما به گفتگوهایی منجر شود 
که ما آرزو داریم و بحث های دیگری را در آینده 
فعال کنیم.« علاوه بر اینستالیشــن، نمایشگاه 
یک وب سایت را به عنوان بستر اصلی انتشارات 
راه اندازی کرده است. این وب سایت موضوعات 
موردنظــر را از طریــق چهار قالــب مختلف 
مقاله، گفتگوهــا و مقالات بررســی مي کند. 
محتوای این وب سایت توسط تیم سرپرستی 
پاویون ترکیه و تعدادی از مشــارکت کنندگان 
دعوت شــده، نوشته شده اســت. هفدهمین 
دوســالانه معماری ونیز با عنــوان »ما چگونه 
با هــم زندگی خواهیــم کرد؟« بــه صورت 
biennalepavilions.( آنلایــن  و  فیزیکی 

 com( تــا ۳۰ آبــان )۲۱ نوامبــر( میزبــان 
بازدیدکنندگان است.

نگاهی به »معماری به مثابه معیار« در هفدهمین دوسالانه معماری ونیز

تصاویر متحرک با داستان های خیالی در پاویون ترکیه 
درسا بخشندگی 

علی ریاحی می گوید: شاید بحث فروش در سینمای بلند 
اجازه تجربه های تازه را به شما ندهد ولی سینمای کوتاه در 
بحث هزینه قابل مقایســه با سینمای بلند نیست و جایی 
برای تجربه کردن اســت. چه بهتر که ما از طریق سینمای 
کوتاه بتوانیم ژانرهای مختلف را تجربه و وارد سینمای بدنه 

خود کنیم.
به گزارش هنرآنلاین، علی ریاحی، کارگردان فیلم کوتاه 
»پرنده سیاه« درباره چالش های تولید فیلم کوتاه در شرایط 
کرونا گفت: در ســال های اخیر هر کس که می خواهد فیلم 
کوتاه بســازد، اولین چالش او بحث مالی است. چون از یک 
جایی به بعد هزینه ها مانند هزینه های تولید فیلم سینمایی 
بلند شده و همین موضوع فیلمسازی را مقداری سخت تر از 
قبل کرده است. چرا که بحث مالی اولین و مهمترین مسئله 
اســت که دســت و پای آدم ها را می بندد و نمی گذارد آنها 

بسیاری از ایده هایی را که می خواهند پیاده کنند.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا ساختن فیلم کوتاه 
مسیری برای رســیدن به کارگردانی فیلم بلند است، بیان 
کرد: یکی از مسیرها برای رسیدن به کارگردانی فیلم بلند در 
ایران ساختن فیلم کوتاه است. البته مسیر معقول و درستی 
هم هست. چون چیزهایی را تجربه می کنیم که شاید به ما 
یک پشتوانه خیلی قوی بدهد. هم می توانیم مخاطبان را در 
جشنواره ها بشناسیم هم با ژانرهای مختلف آشنا می شویم. 
همه این موارد کمک می کند تا ســاختن فیلم کوتاه مسیر 
درستی برای فیلم بلند باشد. کما اینکه در این سال ها دیدیم 
کســانی که از فیلم کوتاه وارد سینمای بلند شدند و خیلی 

موفق عمل کردند.
ریاحی افزود: یکی از مشــکلاتی که اکنون در سینمای 
کوتاه می بینیم، بحث فیلمنامه است. یعنی اساسا ما شاهدیم 
همه درباره مسائلی مشابه فیلم می سازند. مسائلی که مورد 
پسند جشنواره ها باشد تا فیلم و به دنبال آن فیلمساز دیده 
شود. در واقع اینکه افراد فیلم کوتاه می سازند تا مسیر برای 
ساخت فیلم بلند آنها باز شود، همه را یک شکل کرده است. 

به صورتی که انگار همه از تجربه کردن اتفاق های تازه ترس 
دارند. این کارگردان در ادامه بیان کرد: همچنین فیلم های 
کوتاه ما در بخش فیلمنامه متاثر از فیلم های بلند شــده اند. 
به نوعی قصه هایی که برای فیلم کوتاه نیســتند ســاخته 
می شود. چرا که فیلمسازان در حال تمرین هستند که وقتی 
می خواهند فیلم بلند بســازند، بخشی از آن را در سینمای 
کوتاه تجربه کرده باشند. به نظرم همین موضوع سبب شده 
یک سری از دوستان برای تولید فیلم های کوتاه خود دنبال 
ســلبریتی ها و افراد مطرح بروند. در صورتی که فیلم کوتاه 
جایی است برای نشان داده شدن بازیگرانی که هنوز آنقدر 
مطرح نشــده اند. وقتی ما به دنبال سلبریتی می رویم، جای 

آنها را هم می گیریم.
وی ادامه داد: همه این موارد تاثیر جریانی در فیلم کوتاه 
اســت که سبب شــده ما پول زیادی را برای ساختن فیلم 

کوتاه خرج کنیم. این موضوع لطمات بســیاری به سینمای 
کوتاه وارد کرد. بیشــترین مساله ای که من هم در این فیلم 
داشــتم، بحث مالی بود. جمع کــردن هزینه های این فیلم 
خیلی سخت بود. اما به هر حال قرض کردم و ذره ذره سعی 

کردم پول آن را تهیه کنم.
ریاحی همچنین در پاســخ به این پرسش که سینمای 
کوتاه تا چه اندازه بستری مناسب برای پرداختن به ژانرهای 
مختلف است، گفت: در فیلم کوتاه تا جایی که می توان باید 
تجربه کرد. باید در ژانرها و شــکل های مختلف فیلمسازی 
سرک کشید تا اول به سلیقه خودمان برسیم و دوم متوجه 
سلیقه مخاطب شــویم و بتوانیم تاحدودی سلایق را تغییر 
دهیــم. چرا که الان اکثر فیلم هــای بلند و کوتاه ما همگی 
دنبالــه یک مســیر را گرفته و از بحث تجربــه کردن جدا 
شده اند. شاید در سینمای بلند بحث فروش و تجارت اجازه 

تجربه های تازه را به شما ندهد ولی سینمای کوتاه در بحث 
هزینه قابل مقایســه با ســینمای بلند نیست و جایی برای 
تجربه کردن اســت. چه بهتر که ما از طریق سینمای کوتاه 
بتوانیم ژانرهای مختلف را تجربه و وارد سینمای بدنه خود 

کنیم.
این کارگردان همچنین درباره مشکلاتی که برای تولید 
فیلم کوتاه »پرنده سیاه« با آنها مواجه بوده گفت: بیشترین 
چالشــم در این فیلم زمان نــگارش فیلمنامه بود. چون به 
نظرم کار کــردن روی موضوعات فانتزی و ســوررئال یک 
مرزی دارد و ممکن است توی ذوق بزند و کمدی ناخواسته 
شود. به همین دلیل در پیش تولید با تدوین گر و بقیه عوامل 
که صحبت می کردم، خیلی ســعی داشتم جلوی باگ هایی 
فیلمنامه و چیزهای دیگر را که ما را از مسیرمان جدا می کند 
بگیرم. در راســتای همین موضــوع تدوین فیلم را چند بار 
عوض کردیم. سعی کردم از نگاه های مختلف فیلم را ببینم 

تا خدای ناکرده موضوع در جایی گنگ نباشد.
وی همچنیــن درباره امکان جذب ســرمایه برای تولید 
فیلم های کوتاه بیان کرد: این ســومین فیلمی اســت که 
ســاخته ام و باید بگویم جذب سرمایه برای من غیر ممکن 
بوده است. البته دوستانی بودند که کمک های جزئی کردند 
ولی تمام هزینه های فیلم را از داشته های خودم و دستمزد 
سال ها کارم پرداخت کردم. ســرمایه گذاری در حوزه فیلم 
کوتاه هیچ توجیهی ندارد، چون برگشــت سرمایه ای وجود 
ندارد. به همین خاطر خیلی سخت می توان سرمایه گذاری 

را به این سمت آورد.
ریاحی در پایان درباره علت حجم بالای تولید فیلم کوتاه 
در ایران گفت: این موضوع در ایران طبیعی اســت. در واقع 
نمی توان انتظار داشــت با وجود این همه دانشجوی سینما 
و کارگردانــی، تولید فیلم کوتاه کم باشــد. قطعا همه آنها 
علاقمند به ساختن فیلم هستند. به نظرم ایرادی هم ندارد. 
چرا که ما هر چقدر بیشــتر فیلم بسازیم و ببینیم، به رشد 

سینما کمک کرده ایم.

حضور سلبریتی ها در سینمای کوتاه فرصت دیده شدن را از بازیگران تازه می گیرد 

فیلمسازانازتجربهکردناتفاقهایتازهمیترسند
»نئاندرتال «های نقاش!

»نئاندرتال«  می گویند  محققان 
ها چکیده ســنگ های غاری در 
اســپانیا را رنگ آمیزی کرده اند. 
به گزارش ایســنا و بــه نقل از 
گاردین، نتایــج تحقیقات تایید 
کردند »نئاندرتال « ها که مدت ها 
از آن ها به عنوان افرادی خشن و 
ساده یاد می شد، بیش از ۶۰هزار 

سال پیش چکیده ســنگ های غار »آردالس«)Ardales( اسپانیا را رنگ آمیزی 
کرده بودند. زمانی که در ســال ۲۰۱۸،  برای نخستین بار مسئله خلق شدن این 
آثار توسط گونه های منقرض شده انســان مطرح شد، این موضوع واکنش های 
مختلف کارشناسان را به دنبال داشت. در آن زمان اعلام شد، این رنگ آمیزی ها 
دســت کم ۶۴۸۰۰ سال پیش، یعنی زمانی که انسان های امروزی در آن اقلیم 
ســاکن نبودند خلق شده است.  اما در مقاله ای علمی به این موضوع اشاره شده 
بود که شاید این رنگ ها یک پدیده طبیعی باشند.  با این حال تحقیقات جدید 
تاییــد کردند این آثار طی روند طبیعی ایجاد نشــده  و در عوض این رنگ ها با 
پرتاب شــدن روی چکیده سنگ ها نقش بســته اند.  همچنین نمونه هایی که از 
رنگ ها جمع آوری شــده با نمونه هایی که از مواد طبیعی غار جمع آوری شــده 
اســت با یکدیگر تطابق نــدارد و این یعنی منبع این رنگ ها بــه بیرون از غار 
بازمی گردد.  همچنین تحقیقات بیشــتر درباره قدمت این آثار نشــان داد این 
رنگ ها در دوره های مختلف بر روی چیکیده سنگ ها نقش بسته اند به نحوی که 
فاصله زمانی خلق برخی از آن ها به بیش از ۱۰ هزار سال می رسد.  با این حال،  
مقایســه هنر »نئاندرتال«ها با نقاشــی های دیواری متعلق به انسان های مدرن 

پیش تاریخی که در غاری در فرانسه کشف شده اند دشوار است. 

برگزاری مراسم پایانی »جام باشگاه  های کتابخوانی«
مراســم پایانــی پنجمیــن دوره جــام 
باشــگاه  های کتابخوانی کودک و نوجوان 
دیروز با حضــور وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی به صورت مجازی برگزار می شود. 
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی 
معاونت امور فرهنگــی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســلامی، این مراسم از ساعت ۱۵ 
روز سه شــنبه )۱۲ مردادمــاه( با حضور 
سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی به صورت مجازی و زنده از درگاه 
الکترونیکــی شــبکه ترویــج کتابخوانی 
برگزار  شد.  جام باشــگاه های کتابخوانی 

با مشــارکت نهادهای غیردولتی و دســتگاه های اجرایی و عمومی اســتان ها و 
شهرستان ها از جمله نهاد کتابخانه های عمومی، سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
ایران، انجمن نویسندگان کودک و نوجوان، صندوق بین المللی کودکان سازمان 
ملل متحد یونیســف، سازمان بهزیستی، سازمان شــهرداری ها و دهیاری های 
کشور، معاونت پژوهشــی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش، انجمن فرهنگی 
ناشــران کودک و نوجوان، شرکت ارتباطات ســیار امین، کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان و موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران در شهرها و روستاهای 
کشــور برگزار  شــده اســت. در چهار دوره برگزاری این طرح در ۱۹۶۰ شهر و 
روستای کشور نزدیک ۲٧هزار باشگاه کتابخوانی با ۴۵۰هزار عضو فعال هستند 
که معاونــت امور فرهنگی به همه اعضای جام باشــگاه های کتابخوانی کودک 
و نوجــوان یارانه ۵۰درصدی کتاب اهدا می کند. بــا توجه به فراگیری بیماری 
کرونا پنجمین دوره جام باشگاه های کتابخوانی کودک و نوجوان امسال با شعار 
»حمایت از ســلامت عمومی و روحیه نشــاط همراه با تداوم کتابخوانی« آغاز 

می شود و رویکرد آن استفاده حداکثری از امکانات فضای مجازی است.

امیر آقایی در کدام فیلم بازی مي کند؟
امیر آقایی به عنوان نخســتین 
»بی  ســینمایی  فیلم  بازیگــر 
مادر« به کارگردانی سید مرتضی 
فاطمی و تهیه کنندگی مشترک 
محمدرضا مصباح و علی اوجی 

معرفی شد. 
به گــزارش ایســنا، همزمان با 
صدور پروانه ســاخت و شــروع 

پیش تولید فیلم سینمایی »بی مادر«، امیر آقایی به عنوان نخستین بازیگر این 
پروژه معرفی شد.

»بی مادر« نخستین ســاخته سینمایی سیدمرتضی فاطمی در مقام کارگردان 
است. وی کارگردانی مستند و فیلم کوتاه و تهیه کنندگی چندین سریال را در 

کارنامه دارد. 
محمدرضــا مصباح که تهیه کنندگی فیلم های اولی همچون »پوســت« را در 
سال های اخیر برعهده داشته و سال گذشته با اثر »یدو« سیمرغ بلورین بهترین 
فیلم جشــنواره فجر را بدست آورد، یکی از تهیه کنندگان این فیلم است. علی 
اوجی نیز که ســال قبل با فیلم اول »روزی روزگاری آبادان« در جشنواره فجر 
حضور داشت، تهیه کنندگی مشترک این اثر را برعهده خواهد داشت. این فیلم 
پربازیگر که از ترکیب هنرمندان شناخته شده سینما بهره می برد، اواخر تابستان 
در تهران کلید خواهد خورد. پیش بینی می شــود اولیــن رونمایی »بی مادر« 
با ســرمایه گذاری صالح مؤذن زاده و از آثار تولیدی »کانون فیلم نســیم« در 

چهلمین دوره جشنواره فیلم فجر باشد.

مرگ آخرین قصه ما نیست!
همین کــه بــه دشــتی بزرگ 
رســیدند، محمود فرمان ایست 
داد و همه نشســتند و او شروع 
به صحبت کرد. از معنویتی که 
نیروها با قدرت بیشــتری جلو 
می برد و از شــهدا؛ انگار دری به 
دنیایی تازه روی بچه ها باز کرد. 
جان ودل  به  خیلی  حرف هایش 
بچه ها نشست. به گزارش ایسنا،  

»محبوب حبیب« زندگی نامه مستند سردار شهید محمود مرادی از فرماندهان 
لشــکر ۲٧ محمد رســول الله اســت که به همت نشــر ۲٧ بعثت در دسترس 
علاقه مندان قرارگرفته اســت. این کتاب به قلم لیلا خجسته راد و تحقیق راحله 

قرایی به نگارش درآمده است.
نویسنده کتاب را با حال و هوای تهران در دهه چهل و تولد شهید شروع کرده 

است.

جشنواره فیلم سیدنی دوباره به تعویق افتاد
جشنواره بین المللی فیلم سیدنی در استرالیا به سبب اعمال قرنطینه در این شهر 

به دلیل شیوع مجدد ویروس کرونا، حدود سه ماه به تعویق افتاد. 
به گزارش ایسنا به نقل از سیدنی مورنینگ، جشنواره بین المللی فیلم سیدنی که 
سال گذشته تحت تاثیر ویروس کرونا به صورت کاملا آنلاین برگزار شد، امسال 
تصمیم گرفته بود تاریخ برگزاری معمول خود در ماه ژوئن را  به ماه اوت تغییر 
دهد و قرار بود شصت و هشتمین دوره این رویداد سینمایی از تاریخ ۱۸ تا ۲۹ 
اوت )۲٧ مرداد تا ٧ شــهریور( برگزار شــود اما اعمال قرنطینه مجدد در شهر 
سیدنی در پی افزایش مجدد موارد ابتلا به ویروس کرونا، برگزاری جشنواره را  تا 
ماه نوامبر به تعویق انداخت. جشنواره فیلم سیدنی طبق اعلام جدید از ۳ تا ۱۴ 

نوامبر )۱۲ تا ۲۳ آبان( برگزار خواهد شد.
جشــنواره فیلم سیدنی طبق اعلام پیشین، امسال برنامه ویژه ای را به مرور آثار 
عباس کیارســتمی، سینماگر شناخته شده ایران در سطح بین المللی اختصاص 
خواهد داد.این بخش ویژه که »جاده های طولانی و پرپیچ و خم: فیلم های عباس 
کیارســتمی« نام دارد شامل نمایش فیلم های »زندگی و دیگر هیچ«، »کوچه و 
نان«، »کلوزآپ«، »مسافر«، »خانه دوســت کجاست«، »زیر درختان زیتون«، 
»طعــم گیلاس«، »باد ما را خواهد بــرد«، »دَه« و »به ترتیب یا بدون ترتیب« 
آثاری هســتند که در قالب بخش »مرور آثار عباس کیارســتمی« در جشنواره 
خواهد. فیلم »شیطان وجود ندارد« از محمد رسول افُ نیز در میان آثار پذیرفته 

شده در این رویداد سینمایی است. 

اخبارکوتاه

مریم توکل نیا، هنرمنــد عرصه طراحی و دوخت بنا 
دارد آمــوزش رایگان طراحی و دوخــت لباس را برای 
بیماران مبتلا به انواع سرطان با توجه به محدودیت های 

این طیف در دستور کار قرار دهد.
 مریــم توکل نیا از هنرمندان پرکار و مطرح در حوزه 
مد و لباس است که  سال هاست فعالیت های گسترده  و 
متنوعی در زمینه های گوناگون ازجمله طراحی پوشاک 
سنتی، البسه ورزشی و زیورآلات را با تکیه بر ابداعات نو 
و ارائه ســبک های جدید به انجام رسانده است. توکل نیا 
درباره جدیدترین فعالیت های خود به خبرنگار هنرآنلاین 
گفت: طی ماه های اخیر آنچه بیش از هر موضوع دیگری 
ذهنم را به خود درگیر کرده اســت، مســئله طراحی و 
دوخت لباس مناسب و اســتاندارد برای بیماران مبتلا 
به سرطان اســت چراکه خودم به واسطه ابتلای یکی از 

عزیزانم از نزدیک با این جریان درگیر و متوجه شدم این 
بیماران به دلیل مصرف داروهای خاص، ازنظر جســمی 
به ویژه پوستی دچار حساسیت هایی هستند که درنتیجه 
قادر نخواهند بود هر لباســی را بر تن کنند. او ادامه داد: 
بــه این دلایل و همچنین گوناگونــی اجزای لباس این 
بیماران چه در محیط منزل و چه بیمارســتان، تصمیم 
گرفتم که به طور متمرکز و به پشتوانه برخی اقدامات به 
انجام رسیده تاکنون به طورجدی، آموزش رایگان طراحی 
و دوخت لباس برای بیماران مبتلا به انواع ســرطان با 
توجه به محدودیت های این طیف از جامعه را در دستور 

کار قرار دهم. 
ایــن هنرمند افزود: بر این اســاس از تمــام افرادی 
که علاقه مند به کســب آموزش در این زمینه هســتند 
می خواهم که در معــرض آموزش های من قرارگرفته تا 
بتوانیم در مســیر رفع کمبودها و مشکلات این بخش 
مهم از جامعه گامی هرچنــد کوچک برداریم. توکل نیا 
در ادامه با اشــاره به تداوم همکاری های خود با جامعه 
هنری ازجمله هنرمندان عرصه های موســیقی و تئاتر 
اذعان داشت: همچون گذشته به این دست فعالیت ها نیز 
مشغول هستم و همواره تلاش می کنم با تکیه بر تجربه و 
دانش خود در زمینه پوشاک سنتی و همچنین توجه به 
نمادهای فرهنگی و هنری موجود در کشور، به طراحی 

لباس هایی متفاوت برای این طیف بپردازم.

سریال جدید »ارباب حلقه ها« از حدود یک ماه دیگر 
عرضه خواهد شد و قسمت های جدید آن نیز به صورت 
هفتگی منتشــر می شود. به گزارش ایســنا به نقل از 
ورایتی، کمپانی آمازون با انتشار اولین تصویر رسمی از 
سریال جدید »ارباب حلقه ها« اعلام کرد این مجموعه 
از تاریخ دوم ســپتامبر )۱۱ شهریور( و از طریق سامانه 
نمایش آنلاین آمازون منتشر خواهد. فیلمبرداری فصل 
نخســت ســریال »ارباب حلقه ها« روز گذشــته )دوم 
اگوســت( در نیوزلند به پایان رســید. هنوز اطلاعات 
دقیقی درباره داستان و همچنین عنوان اصلی سریال 
فاش نشــده است اما گفته شده داستان این سریال در 
دوران به اصطلاح عصــر دوم روی می دهد که هزاران 
سال پیش از رویدادهای کتاب های »ارباب حلقه ها« و 

»هابیت« است. 
»حنیفذ ســالک« رئیس اســتودیو آمازون در این 
زمینه گفت: نمی توانم بگویم چقدر هیجان زده ایم که 
قصد داریم مخاطبان جهانی را به یک ســفر حماسی 
و جدید بــه ســرزمین میانی ببریــم. تهیه کنندگان 
مستعد ما، بازیگران و تیم های تولید همگی به شکلی 
خستگی ناپذیر در نیوزلند فعالیت کردند تا این داستان 
شگفت انگیز را مقابل دوربین ببرند.  گفته می شود قرار 
است سریال »ارباب حلقه ها« در پنج فصل ساخته شود 
و احتمال ساخت دنباله های بیشتری برای آن نیز وجود 

دارد. پیش از این خبرهایی از هزینه ســاخت بیش از 
۴۶۵ میلیون دلاری برای ساخت فصل نخست از سریال 
»ارباب حلقه ها« در کشور نیوزلند منتشر شده بود؛ این 
در حالی است که هزینه ساخت سریال معروف »بازی 
تاج و تخت« محصول شبکه »HBO« برای هر فصل 
۱۰۰ میلیون دلار اعلام شــده بود و هزینه ساخت هر 
ایپــزود آن نیز بین ۶ تا ۱۵ میلیون دلار بوده اســت.  
ســه گانه ســینمایی »ارباب حلقه ها« شامل سه فیلم 
»ارباب حلقه ها: یاران حلقه« )۲۰۰۱(، »ارباب حلقه ها: 
دو برج« )۲۰۰۲( و »ارباب حلقه ها: بازگشــت پادشاه« 
)۲۰۰۳( در مجموع بــا هزینه ۲۸۱ میلیون دلاری به 
کارگردانی »پیتر جکسون« ساخته شده و در مجموع به 
فروشی بالغ بر دو میلیارد دلار در گیشه جهانی سینما 

دست یافت. 

تاریخ عرضه سریال »ارباب حلقه ها« اعلام شدتلاش یک هنرمند در راستای آموزش رایگان طراحی لباس 

بیست و هشتمین جشنواره هنرهای تجسمی 
جوانان با حضور اساتید کارگاه ها در موزه هنرهای 
معاصر تهران برپاســت. به گزارش هنر آنلاین،  
جشنواره هنرهای تجسمی جوانان برای دومین 
سال پیاپی تجربه ای متفاوت را از سر می گذراند. 
شیوع بیماری کرونا و تأثیرات آن بر فعالیت های 
گروهی و اجتماعی باعث شــد این جشــنواره 
کــه ۲۶ دوره از آن در شــهرهای مختلف ایران 
برگزار شده و هر ســال میزبان جمع کثیری از 
هنرمندان بود، در دو سال اخیر به صورت مجازی 
برگزار شــود تا ارتباط میان اساتید و هنرجویان 
شرکت کننده در جشنواره از طریق نرم افزارها و 
دستگاه های الکترونیکی برقرار شود. کارگاه های 
سه روزه بیست و هشــتمین جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان از ۱۰ مردادماه در موزه هنرهای 
معاصر تهران که ایــن روزها به دلیل اوج گیری 
کرونا به روی مخاطبان بســته اســت، آغاز شد 
تا اســتادان کارگاه ها به همراه یک دستیار که 
خود از برگزیدگان دوره های قبلی این جشنواره 
است، از پشت مانیتورها با ۱۵۰ شرکت کننده در 
شهرهای مختلف ایران در ارتباط باشند و روند 
شکل گیری آثار آن ها را هدایت کنند. هرکدام از 

اساتید در یک سالن خالی پشت میزی نشست تا 
به وسیله لپ تاپ، تلفن و اپلیکشین های مختلف، 
نظارت دقیقی بر کار شــرکت کنندگان داشته 
باشد و در هرلحظه بتواند راهنمایی های لازم را 
نه تنها به صورت گفتاری که حتی با رسم کردن 
نکات لازم روی کاغذ، به هنرمندان جوان منتقل 
کند. اگرچه بعضی از اســاتید برای اولین بار در 
این جشــنواره حضور دارند، اما کسانی که قبلا 
چنین تجربه ای را داشته اند با اشتیاق از زمانی یاد 
می کنند که جشنواره هنرهای تجسمی جوانان 
به صورت حضوری برگزار می شد و گرد هم آمدن 
تعداد زیادی از هنرمندان جوان و نوجوان، شور و 
انرژی فراوانی را در آن چند روز به وجود می آورد 
که بــه اســاتید و داوران و برگزارکنندگان نیز 
منتقل می شد.  صدیقه احمدی باصیری، استاد 
کارگاه نگارگــری که ســال ۹۸ در ایلام نیز به 
عنوان استاد کارگاه حضور داشت، به نیکی از این 
تجربه یاد می کند و امیدوار است که سال آینده 
بار دیگر جشنواره به صورت حضوری برگزار شود 
تا بار دیگر هنرمندان جوان و اســاتید آن فضای 
جذاب را تجربه کنند.  ســعید روانبخش استاد 
کارگاه نقاشی نیز از جمله افرادی است که پیش 

از این سابقه حضور در این رویداد را داشته است، 
اما ســال ها پیش و به عنوان یک هنرمند جوان 
شرکت کننده در جشنواره. روانبخش نیز با مرور 
خاطــرات آن دوران از تاثیرات مثبت حضور در 
جشنواره و دوستی هایی که میان جوانان شکل 
گرفته و در آینده ادامه پیدا کرده است صحبت 
می کند. مانند بیشــتر رویدادهای تجســمی، 
رشته نقاشی بیشترین شرکت کننده را در این 
جشــنواره دارد و ۲۱ نفر از متقاضیان توانستند 
به جشــنواره راه پیدا کنند. آن ها در طول ســه 
روز بر روی آثاری کار می کنند که سوژه آن ها بر 
اساس صحبت های اولیه میان شرکت کنندگان و 
استاد کارگاه شکل گرفته است. »جهان غیرقابل 
بیان، اما مرئی شده« و »انسان در جایگاه زندگی 
تخریب پذیر« تم هایی هستند که در نقاشی های 
این هنرمندان جوان دیده خواهد شد.  در رتبه 
بعدی رشته عکاســی با ۱۹ شرکت کننده قرار 
دارد که بهنام صدیقی برای شکل گیری آثار آن ها 
دو فضا را مطرح کرده است. »خانه من« و »محله 
من« فضاهایی هستند که عکاسان جوان با دقت 
در آن ها این امکان را دارند که عکس هایی تهیه 
کرده و آن هــا را به داوری بگذارنــد. در کارگاه 

ارتباطــات تصویری )گرافیک( ۱۸ نفر با هدایت 
مریم کهوند مشــغول طراحی پوســتر هستند 
و کارگاه های طراحــی با حضور محمد خلیلی، 
تصویرســازی با مدرســی مانلــی منوچهری و 
خوشنویسی با حضور احمد مازادی هرکدام ۱۶ 
شرکت کننده دارند. در کارگاه نگارگری ۱۴ نفر 
زیــر نظر صدیقه احمدی باصیــری آثاری را در 
زمینه تذهیــب، گل و مرغ و نگارگری به وجود 
می آورند و در کارگاه مجسمه روح الله شمسی زاده 
۱۲ شــرکت کننده را راهنمایــی می کند تا بر 
اســاس تجربیات قبلی خود و توجه به امکانات 
متریالهای مختلف، بتوانند در مدت محدود سه 
روز یک اثر حجمی را بسازند. در کارگاه کاریکاتور 

۱۰ شــرکت کننده زیر نظر محمدرضا دوست 
محمدی مشغول کار هستند و در کارگاه هنرهای 
جدید که کمترین شرکت کننده را دارد، ۸ نفر 
با راهنمایی های آزاده گنجه آثاری را با کانسپت 
»تغییر« در مدیوم های اینستالیشن، پرفورمنس 
آرت و ویدئوآرت به وجود می آورند. چهارشــنبه 
۱۲ مرداد آخرین روز کارگاه ها است و هنرجویان 
تا پایان روز فرصت دارند که در تعامل با اساتید، 
کارهای خود را به پایان رسانده و تصویر آن ها را 
برای داوری نهایی ارســال کنند تا درنهایت روز 
۱۵ مرداد اســامی منتخبان رشته های ده گانه 
بیست و هشــتمین جشنواره هنرهای تجسمی 

جوانان اعلام شود.

نگاهی به بیست و هشتمین جشنواره هنرهای تجسمی جوانان
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